
ПРОТОКОЛ

Дванадцятого засідання Комісії з питань проведення заходів дерусифікаци 
та перейменування і присвоєння назв вулицям, провулкам, паркам, 

скверам у межах Дрогобицької міської територіальної громади.

7 березня 2025 р.

14:00 год.

кабінет №212 Дрогобицької міської ради

Всього членів комісії -  11 

Присутніх членів комісії -  7 

Г олова комісії -  Юрій Кушлик

Запрошені -  депутати, представники ДМГ та відділу архітектури і 
містобудування ДМР

Присутні:

Юрій Кушлик -  голова комісії, заступник міського голови,

Ніна Федько -  секретар комісії, керівник сектору роботи з громадськістю 
управління цифровізації, інформаційної політики та комунікацій,

Володимир Ханас -  депутат ДМР, начальник управління культури та розвитку 
туризму,

Марія Стецик -  депутат ДМР,

Михайло Задорожний, депутат ДМР,

Роман Пастух -  представник ГО «Просвіта» (за згодою).

Світлана Кирчей -  головний спеціаліст відділу містобудування та архітектури 
(за дорученням начальника відділу, заступника голови комісії)

Андрій Паутинка -  директор Департаменту міського господарства

Протокол вела секретар комісії -  Н. Федько



Про затвердження порядку денного засідання у наступному форматі:

1. Найменування території, прилеглої до храму Святого Юра -  площею 
Святого Юра

2. Обговорення комплексного розвитку території біля Катедрального 
Собору Пресвятої Трійці та можливості присвоєння назви площі перед 
Собором

3. Обговорення виявленого пам’ятного знаку у Брониці (жертвам 
«буржуазного націоналізму»)

4. Різне
Про затвердження порядку денного:

ГОЛОСУВАЛИ: за -  7

СЛУХАЛИ Ю. Кушлика:

Слухали Ю. Кушлика:

Приступаємо до розгляду порядку денного. Розпочинаємо з І питання. 
Матимемо величну та дуже важливу подію 23 квітня -  повернення 
відреставрованого іконостасу до Храму Святого Юра та освячення оновленої 
церкви.

Багато заходів заплановано в межах цієї події, більшість з них проходитимуть 
на території та площі біля храму. Так як Департамент міського господарства 
готує проект реконструкції території, буде логічно та правильно, щоб 
замовляти його не прилеглу територію до вулиці Солоний Ставок, а конкретно 
на «площу Святого Юра». Тому виникла необхідність зібрати комісію та 
розглянути це питання. Можемо подивитись проект та послухати, що він 
передбачає.

Слухали А. Паутинку:

В межах проекту передбачено асфальтування території, брукування доріжок, 
благоустрій зелених зон.

(Презентував проект запланованих робіт на екрані, присутні мали змогу 
ознайомитись та уточнити деталі)

Слухали В. Ханаса:

Про заплановану програму заходів в межах відзначення урочистої події -  
освячення храму Святого Юра



Отож ставлю на голосування питання про присвоєння назви -  площа Святого 
Юра

ГОЛОСУВАЛИ: за -  7

Слухали Ю. Кушлика:

Слухали Ю. Кушлика:

В межах комплексного розвитку територій громади, пропоную обговорити 
питання розвитку території біля Катедрального Собору Пресвятої Трійці. 
Церква має бачення розвитку прилеглої території в духовно-історичному руслі.

Ця тема обговорювалась на одній із зустрічей керівництва міста із владикою 
Ярославом Прирізом. Є бачення розвитку цієї території в духовно-історичному 
руслі та належним чином вшанувати відомі постаті УГКЦ -  Юліана 
Вороновського та Андрея Шептицького.

Поки що жодних рішень по цьому питанню ми не приймаємо. Ми лише 
обговорюємо це. Тому можемо просто проаналізувати те, що говорять на цю 
тему нормативні документи і обмінятись думками.

Слухали Н. Федько:

Зачитала загальні вимоги до організації міського простору в частині 
облаштування площ

«В Україні відсутній єдиний нормативно-правовий акт, який би чітко визначав 
критерії для надання території статусу «площі». Однак, питання планування та 
забудови населених пунктів регулюються державними будівельними нормами 
(ДБН), які встановлюють загальні вимоги до організації міського простору.

Зокрема, ДБН Б.2.2-12:2019 «Планування і забудова територій» містить 
положення щодо формування громадських просторів, включаючи площі. Ці 
норми визначають принципи розміщення, функціонального призначення та 
благоустрою таких територій.

Крім того, органи місцевого самоврядування мають повноваження 
затверджувати детальні плани територій, в яких визначаються місця 
розташування площ, їх розміри та функції відповідно до потреб громади.

Таким чином, хоча немає окремого документа, що детально регламентує 
критерії визначення території як площі, це питання врегульовується сукупністю 
державних будівельних норм та рішень місцевих органів влади»

Слухали М. Задорожного:



Архітектура має сказати, чи це правильно, але якщо церква звертається з такою 
ініціативою, то не треба ігнорувати.

Слухали Р. Пастуха:

Коли у Дрогобичі перейменовували вулиці на початку незалежності ще, ми вже 
тоді остерігалися такого. Історично вулиці мають виходити від площі Ринок, 
але з часом у нас почались «відщипування» кусків вулиць і присвоєння їм 
інших назв. Я того не підтримую, тому я утримаюсь.

Але що стосується розвитку тої території, то я давно вважаю, що пам’ятник 
Стефаника звідти треба перенести, а площу, якщо вже й називати то називати 
Святотроїцька.

Слухали М. Стецик:

Такі назви -  це більше православна традиція. Не підтримую і не вважаю 
доцільною таку назву біля греко-католицького собору. По-друге церква не так 
часто звертається до нас з такими ініціативами, тому якщо вони мають таке 
бачення і воно обгрунтоване то треба підтримати.

А куди переносити пам’ятник?

Слухали Р. Пастуха:

До філологічного факультету. Про це ще свого часу Шалата говорив.

Слухали Ю. Кушлика: пропоную доручити управлінню культури підготувати 
історичну довідку, звідки починались вулиці у Дрогобичі

Слухали В. Ханаса:

Культура підготує. Що стосується вшанування таких постатей, яких згадує 
церква -  то важливою є постать Андрея Шептицького. Адже маємо історичні 
довідки, які підтверджують його перебування у Дрогобичі. Тому є логіка у 
тому, щоб встановити там пам’ятний знак.

Слухали С. Кирчей:

Будь-які переміщення пам’ятників повинні проходити громадські слухання. 

Слухали Ю. Кушлика:

Це питання не термінове. Ми зараз лише обговорюємо його та обмінюємось 
думками. Однак проведення громадських слухань на цю тему буде доречним. 
Чи підтримуєте ви проведення електронних консультацій, щоб почути думки 
громади і церкви на цю тему?

ГОЛОСУВАЛИ: за -  7

Слухали Ю. Кушлика:



Маємо також в порядку денному питання про наявність у Брониці 
комуністичних пам’ятних знаків. Про це повідомив Михайло Задорожний, тому 
пропоную заслухати.

Слухали М. Задорожного:

Є кілька пам’ятних знаків у Брониці (продемонстрував фото-підтвердження).

На одному назва забілена, але там видно напис «броничанам, які загинули від 
рук буржуазних націоналістів». Такі пам’ятні знаки не мають права на 
існування, їх всіх потрібно зносити. Також є ще два знаки на кладовищі 
комуністичні.

Слухали Н. Федько:

Я телефонувала до старости села, їй не відомо про факт наявності такого знаку. 
На жаль, вона не мала змоги бути присутньою сьогодні на засіданні.

Слухали Ю. Кушлика:

Думаю такі знаки є непоодинокими, тому треба підходити до вирішення 
питання комплексно. Маємо відповідальну особу по кладовищах -  Андрія 
Яніва. Тому пропоную доручити -  обстежити всі кладовища на факт наявності 
таких пам’ятних знаків чи комуністичної символіки -  провести відповідну 
фотофіксацію. І потім ми комплексно прийматимемо рішення.

Доручити А. Яніву провести обстеження кладовищ в громаді та фотофіксацію 
наявних комуністичних пам’ятних знаків та радянської символіки.

ГОЛОСУВАЛИ: за -  7

Слухали Ю. Кушлика:

Також ставлю на голосування питання -  знесення пам’ятного знаку в селі 
Брониця.

ГОЛОСУВАЛИ: за -  7

Слухали Ю. Кушлика:

Ми вичерпали питання порядку денного. Хочу у «різному» коротко доповісти 
про те, на якому ми етапі в процесі створення Скверу Святого Юра. Так як саме 
на нашій комісії ми напрацьовували це питання.

Станом на сьогоднішній день ми вже на сесії прийняли рішення -  надали дозвіл 
на виготовлення проектної документації щодо відведення земельної ділянки під 
сквер. Після формування та відведення земельної ділянки можна буде офіційно 
присвоїти назву.

Слухали Р. Пастуха:



Якщо ми говоримо про сквери -  то треба говорити про сквер біля Костелу 
Варфоломія. Це має бути один сквер, один комплексний простір з Замковою 
горою.

Слухали Н. Федько:

У нас немає скверу біля Костелу Варфоломія. Територія біля Костелу — це 
частина єдиного Парку XIX ст, куди входить ще частина парку (яку в народі 
називаємо Парком Степана Бандери). Це цілісний комплекс, який належить до 
земель природо-заповідного фонду.

Слухали Ю. Куш лика:

Так, але маємо ще низку вулиць з суперечними назвами. Наприклад провулок 
Заводський, це ж також пережиток радянщини.

Слухали М. Стецик:

Так, це радянська традиція називати вулиці «заводська», «індустріальна». 

Слухали Ю. Кушлика:

Цей провулок недалеко від солеварні. Якби краєзнавці, як ви пане Романе, 
придумали більш логічну та гарну назву -  думаю мешканці були б вдячні.

Секретар комісії:

Голова комісії:


